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Referat af Integrationsrådets møde tirsdag den 12. september 2023 
 

Til stede:  

• Ummukhultum Yahya Hamyar, flygtninge-/indvandrerrepræsentant, forperson 

• Zara Yahyai Jensen, flygtninge-/indvandrerrepræsentant, næstforperson 

• Helia Azkia, flygtninge-/indvandrerrepræsentant 

• Anton Brüniche-Olsen, Kommunalbestyrelsen 

• Ellen Margrethe Andersen, Netværkshuset, Dansk Flygtningehjælp  

• Alexandra Liv Vest Løvdal, dagtilbudsområdet 

• Ane Palsberg, skoleområdet  

• Ulrik Hesse, Sammenslutningen af Idrætsforeninger i Gentofte (SIG) 

Fra forvaltningen: 

• Kasper Tange Jørgensen, Borger, Erhverv, Beskæftigelse og Integration, Social & Sundhed 

• Ida Juhler, Stab & Udvikling, Social & Sundhed (sekretær) 

Gæster: 

• Karl Bøtker, Stab og Udvikling 

• Stine Wilms Høyer, chef for Kultur og Unge 

• Mia Schlichtkrull de Richelieu, facilitator, Idræt og Fritid 

Afbud:  

• Søren B. Heisel, Kommunalbestyrelsen  

• Amneh Hawwa, flygtninge-/indvandrerrepræsentant 

• Jeanne Lentz, Netværkshuset, Dansk Flygtningehjælp 

• Fatima Gustafsson, erhvervslivet i Gentofte 

• Michael Dall, Håndværkerforeningen 

• Jacob Berger Strønæs, Børn og Skole, Kultur, Unge og Fritid  

 

1. Konstituering af ny forperson for Integrationsrådet 

Halima El Abassi, der hidtil har været forperson for Integrationsrådet, er fraflyttet kommunen, og kan ifølge 

vedtægterne ikke længere være medlem af rådet. Anton Brüniche-Olsen varetog, som repræsentant for 

Kommunalbestyrelsen, valget til ny forperson. Ummukhultum (Ummy) Yahya Hamyar stillede op til posten 

og blev enstemmigt valgt. Herefter overtog Ummy mødeledelsen, og Zara Yahyai Jensen blev valgt til 

næstforperson. Tillykke med valget. 

 

2. Tema: Hvordan modtager og arbejder fritids-, idræts- og kulturområdet med flygtninge og 

indvandrere  

Stine Wilms Høyer, chef for kultur og unge, var inviteret for at give medlemmerne af rådet en orientering 

om, arbejdet med integration på fritids-, idræts- og kulturområdet i kommunen. 
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Stine fortalte bl.a., at kommunen har mere end 17 kulturinstitutioner, som dækker over biblioteker, 

museer, Kulturskolerne og frivilligcenteret. Byens Hus er et kulturhus for alle, som bl.a. har dannet ramme 

om Meeting Point for nyankomne fra Ukraine, og hvor der er mange aktiviteter for alle. Kommunen har 

også en bred vifte af idrætsfaciliteter, som omfatter sportshaller og boldbaner. Det er primært de mange 

foreninger, som bruger faciliteterne, men alle har adgang til fx skaterhal svømmehal.  

Der er mulighed for at søge støtte til tilskud til kontingent til idrætsaktiviteter i form af Fritidspas. Og der er 

også mulighed for at søge tilskud til holdbaserede fritidsaktiviteter indenfor de klassiske kunstarter via 

Kulturpasset. Begge ordninger er for børn og unge mellem 0 og 25 år med bopæl i kommunen. 

OBS: I forbindelse med Kommunalbestyrelsens budget for 2024 kommer der til at ske nogle ændringer med 

Fritidspasset, hvor familierne skal ikke betale, og der kan støttes op til 3.000 kr. pr. barn, pr. år. 

Integrationsrådet orienteres om det på førstkommende møde. 

Oplæg vedlagt referatet til rådet. 

 

3. Præsentation af nyt opgaveudvalg om Fremtidens idrætsfaciliteter  
Mia Schlichtkrull de Richelieu, facilitator for opgaveudvalget, var inviteret til at fortælle om 

opgaveudvalgets arbejdet og til at høre rådet om, hvordan de ønsker at få indflydelse. Kommunens 

foreningsliv består af 37.000 medlemmer fordelt på næsten 90 foreninger. 78% af voksne over 15 år er 

idrætsaktive. Kommunen har løbende bygget og udviklet idrætsfaciliteter til en bred vifte af formål og 

brugergrupper. Opgaveudvalget om Fremtidens idrætsfaciliteter skal bl.a. drøfte dilemmaer forbundet med 

prioriteringer af faciliteter og derudfra formulere principper, som Kommunalbestyrelsen fremover skal 

anvende til at prioritere i fremtiden.  

Mia fortalte også, at det også er væsentligt at tilgodese borgere, som ikke bruger idrætsfaciliteter, men i 

stedet bruger byens rum på nye måder.  

Da opgaveudvalget har en kort arbejdsperiode, og skal være klar med et udkast til anbefalinger allerede i 

begyndelsen af december, som er inden næste møde i integrationsrådet, blev det aftalt, at medlemmerne 

af rådet får tilsendt et udkast ca. den 20. november. Rådet vil herefter får en uge til at sende kommentarer 

til sekretæren.   

Link til mere om opgaveudvalget: Fremtidens idrætsfaciliteter - Gentofte Kommune. 

Oplæg vedlagt referatet til rådet. 

 

4. Julestue i Kantinen på rådhuset søndag den 3. december 
Ummy, Ellen Margrethe, Zara og Helia mødes for at planlægge julestuen den 30. oktober kl. 15-16 på 

rådhuset. Rådet inviteres til at deltage den 3. december.  

 

5. Meddelelser 
• Netværkshuset 25-års jubilæum: Ellen Margrethe fortalte om et vellykket jubilæum, der blev afholdt 

den 26. august, med taler fra bl.a. borgmesteren og dansk Flygtningehjælp. Der optrådte også et 

ukrainsk kor. I forbindelse med jubilæet er der udgivet et hæfte om Netværkshusets 25 år. Dansk 

flygtningehjælp-1-52 by Trykpartner - Issuu 

https://gentofte.dk/det-lokale-demokrati/politiske-udvalg/opgaveudvalg/igangvaerende-opgaveudvalg/fremtidens-idraetsfaciliteter/
https://issuu.com/trykpartner/docs/dansk_flygtningehj_lp-1-52-toptryk-web?fr=sMWFjZDYzMjYxMTg
https://issuu.com/trykpartner/docs/dansk_flygtningehj_lp-1-52-toptryk-web?fr=sMWFjZDYzMjYxMTg
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• Kosna har bedt om orlov til og med 2024: Ummy har godkendt Kosnas ønske om orlov fra rådet.  

• Gentofte Mødes den 16. september i Byens Hus: Alle er velkomne til en festival for demokrati og 

samtale.  

 

6. Orientering om modtagelse af flygtninge i kommunen  
Kasper Tange Jørgensen, chef for Borger, Erhverv, Beskæftigelse og Integration, gav en grundig 

gennemgang af de vigtigste nøgletal for beskæftigelsen af flygtninge og indvandrere i kommunen i 2. 

kvartal 2023. Det var bl.a. om befolkningssammensætning og borgere med offentlig forsørgelse. Oplægget 

indeholdt data omkring befolkningssammensætning, borgere på offentlig forsørgelse med en anden 

herkomst end dansk og data om fordrevne ukrainere. 

Kasper viste også data fra det nationale integrationsbarometer. Det er Udlændinge- og 

Integrationsministeriet, der står for integrationsbarometeret, hvor man kan følge udviklingen mod ni 

målsætninger om integration. Det er fx om arbejde, uddannelse, danskkundskaber og forsørgelse.  De 

aktuelle tal er fra 2021 eller 2022 og sammenlignes med en basismåling fra 2012. På næsten samtlige 

parametre, som der bliver målt på, er der en fremgang, og det ser godt ud ift. skole og uddannelse og 

borgere med forsørgelse, og det kunne være lidt bedre ift. at få ikke-vestlige oprindelse sammenlignet med 

personer med dansk oprindelse. Da der er tale om relativt få personer, vil det nok ikke kunne rummes i et 

projekt men derimod mere som en håndholdt indsats.  

Integrationsbarometeret har også opgørelser over udviklingen i fordrevne fra Ukraine, som viser, at der den 

10. september var 418 personer, som har ophold efter særloven, og den største stigning var i forår 2022. 

Der er 99 personer under 15 år, og 285 personer mellem 16-66 år og 34 personer over 67 år i kommunen. 

Der er flere kvinder end mænd.  

Oplæg vedlagt referatet. 

 

7. Eventuelt 
Der var en drøftelse af, hvad planen er for Integrationsrådet, og hvad rådet skal arbejde med. Der blev også 

udtrykt ønske om at få en opsamling på de forskellige emner, som rådet har arbejdet med indtil nu og at 

der er behov for at tale om, hvad rådet skal arbejde med i fremtiden. Rådet aftalte, at emnet skal tages op 

på næste møde i rådet den 12. december 2023. 

 

Referent: Ida Juhler 

https://integrationsbarometer.dk/udviklingsrapporter/gentofte.html
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